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UP ex¡geixfets a Mas ¡ lãcusa de
no tindre una política agrària
Recorda els acords del ple monogràfic del Parlament sobre agricultura de l'any 2010

ll Cabalt diu que el consellen Feleg,*í *,o ha fet propostes sobre la FAC

A. BATttE
I LLEIDA lUnió de Pagesos (!P) va
exigtr ahir al president de la Ge-
neralitat,Artur Mas, que conver-
teixi "les seues bones paraules"
cap al sector agrari "en fets",
ja que, segons va denunciar el
coordinador nacional del sindi-
cat agrari, Joan Caball,la gestió
del conseller d'Agricultura, Jo-
sep Maria Pelegrí, no ha traslla-
Ãatalarealitat cap de les mesu-
res concretes que exigeix el sec-
tor.A més, Caball va-reprokar
a Pelegrí que "gairebé un any
després" de prendre possessió,
no es conegui el seu "firll de ru-
ta",iYa posar com a exemple
que encÍrra no se sap "què pro-
posa la conselleria davant de la
pròxima reforrna de la política
agrària comuna".

Caball va justificar les seues
acusacions recordant que el Go-
vem encara no ha complert dos
dels acords més importants als
quals es va arribar a l'abril del
2010 en el ple monogràfic sobre
aglicultura celebrat al Farlament
de Catalunya, i que pretenien,
d'una banda, combatre la crisi
de preus "a partil de les notrres Els dirigents d'Unió de Pagesos, Josep CabrÇ Joan Caball i Francesc Pena.

PREUS

El sindicat reclama aplicar

els acords del Parlament
per controlar les males

pràctiques comercials

ja existents", i d'altra banda, wi-
tar la pèrdua de recursos públics
procedenb de fEstat i de la Unió
Europea.

Segons eldirþènt d'UP, el pri-
mer compromís téJ'cost zero" i
només suposa "una decisió po-
lítica" sobre "quin tipus de po-
lítica agrària es vol aplicar", i
que hauria de mirar d'impedir
males pràctiques com les ven-

des a pèrdues, els etiquetatges
erronis o els abusos de la gran
distribució.

Pel que Ta ala pèrdua de re-
cursos prccedents de fEstat i Eu-
ropa, Caball va demanar que el
Govern compleixi els seus com-
promisos de cofinançar el pla de
desenvolupament rural (PDR),
ja que, en cas de no fer-ho, Ca-
talunya perdria "una important
inversió" pel simple fet de no
atendre les seues obligacions. En
aquest sentit, Caball va dir que
tem que el Gôvern de CiU se-
gueixi els passos del tripartit, ja
que alpressupost del 207Ino
es va contemplar cofinançar el
PDR.

Per la seua part, el coordina-

BALANçA TLEIDA

Només els cereals i l'inici

de la campanya de la
poma se salven d'un any

força negatiu

dor d'UP a Lleida, Josep Cabrê,
va alertar de la dura situació que
viuran els producton de préssec
i nectarina a causa dels preus
"rùïnosos" que s'han registrat,
molt per sota dels costos de pro-
ducció. En canvi, Cabré va asse-
gurar que I'inici de la campanya
de la poma és bo. Segons va ex-
plicar, els cereals també regis-
tren preus "raonables".

Tot i això, el dirigent d'UP
també va posar èmfasi en la cri-
si de costos que viuen els rama-
ders per culpa de l'elevat preu
dels pinsos i va alertar de la ma-
lasituació que afronten els pro-
ductors d'oli per culpa de la se-
quera --que disminuirà la pro-
ducció-, agreujada pels baixos
preus registrats.

A més, Cabré va apostar per
millorar encara més la comerci-
ahtzació a través d'unaAfrucat
"sense rodatge" i va lamentar el
paper del ministeri deMediAm-
bient, Rural i Marí davant de la
"crisi del cogombre" i també da-
vant dels atacs dels agricultors
francesos contra camions espa-
nyols a la Jonquera.

Advoquen per
potenciar l"'efecte
anticontaminanf'
de lafructicultura

I Tècnics de la conselleria
d'Agricultura de la Generali-
tat i I'Institut de Recerca i
Tecnologia Agroalimentàries
(IRTA) van impartir ahir r¡na
sessió sobre l'impacte que té
el sector hortofructícola en el
medi ambient, l'anomenada
petjada de carboni, una eina
cada vegada més utilitzada
per lluitar contra el canvi cli-
màtic i que mesura les emis-
sions de gasos amb efecte hi-
vernacle que una otganltza-
ció o persona emet a I'ahos-
fera anb la seua activitat. En
el cas del sector hortofructí-
cola, per exemple,la petjada
de carboni es produeix al fa-
bricar els fertilitzants que des-
prés s'usaran en els cultius, o
en l'electricitat que es gasta
a l'activar els regadius.

Segons Jaume Sió, subdi-
rector general deTransferèn-
cia i Innoiació Agroalimen-
tària de la conselleria d'Agi-
cultura; es tracta d"'un con-
cepte nou", però que el sec-
tor de la fruita de Lleida pot
erglotar perquè, en el seu cas,
"fixa el carboni" als arbres i
no arriba a emetre'l.

Segons Sió, aquesta cir-
cumstància no té un rendi-
ment econòmic a curt termi-
ni, però sí que pot ajudar a
posicionar la fruita de Lleida
com un producte "més soste-
nible mediambientalment"
davant el d'altres competi-
dors.

En una altra de les jorna-
des tècniques emmarcades en
el primer dia de la Fira de
Sant Miquel, l'Associació de
Ramaden de Boví de Catalu-
nya i I'Agència Catalana de
Seguretat Alimentària van
presentar ahir una Guiø de
pr àctiques correctes d'higie-
ne,una compilació de la nor-
mativa perquè els ramaders
puguin consultar-la.

Durant el seminari també
es va donar a conèixerla nor-
mativa Lletra Q, sobre la tra-
çabilitat de la llet de cabra i
ovella.


